
ZŠ a MŠ Kpt. Otakara Jaroše Louny,                                              
28. října 2173, příspěvková organizace 

Tak pozor!  
Tohle bude jiné čtení! 
V tomhle čísle nějak není nic na svém místě. Co se děje? 

Asi to bude tím, že je duben a aprílové počasí i aprílová nálada nás ne a ne opustit.  
A tak kalendář akcí najdete až na konci Špióna, rozhovor tentokrát nenajdete vůbec, zato je 
časopis o 4 strany tlustší, než bývá zvykem. Přibyla totiž speciální bulvární příloha 
s šokujícími zprávami.                                                                         Mgr. Jana Elbelová 

 

 

 

 

 

 

Takto vypadali žáci 4.H v pátek 21. 4. 2023. Celý týden promýšleli a někteří i vyráběli 
originální pokrývky hlavy, aby je mohli v pátek předvést spolužákům při módní přehlídce.  

 



  

 
1.B navštívila lounskou knihovnu  
 
Ve středu 12. 4. 2023 navštívila 1.B Městskou 
knihovnu Louny. Paní knihovnice seznámila 
děti s pravidly půjčování knížek a časopisů. 
Vysvětlila, jak se o knížky starat. Na závěr nás 
provedla všemi prostorami, což bylo pro děti 
velké dobrodružství. Už teď se těšíme na další 
návštěvu.  Mgr. Martina Havrdová  
 

Předškoláci na návštěvě 

V pondělí 27. února navštívila naši 1. B skupinka 
předškoláků z MŠ Dykova. Školkáčci se zapojili do práce 
s našimi dětmi, navzájem spolupracovali ve dvojicích a 
obě skupiny byly celou hodinu velmi aktivní. Na závěr 
hodiny děti společně vyplnily pracovní list, který si 
předškoláci poté odnesli jako vzpomínku na návštěvu 
školy.                                     Mgr. Ivana Oberleutnerová 

Čarodějnice v 2.H 

Žáci 2.H si zavzpomínali na pálení čarodějnic a také 
si v hodině čtení připomenuli pohádky Malé 
čarodějnice.               Mgr. Jarmila Zahradníčková                      
 
 
 
Třeťáci bodují ve sportovních soutěžích 

 
Háňa Konečná a David 
Holeček jsou jedni z mnoha 
úspěšných sportovců třídy 3.H. 
V turnaji v házené se umístili 
mezi nejlepšími žáky lounských 
škol. Háňa je také velmi úspěšná 
gólmanka našich hokejistů a 
David zabodoval ve školní 
soutěži v plavání, kde vybojoval 
dvě bronzová umístění. Moc 
gratulujeme.  

Mgr. Šárka Kopecká  
 

Zprávy ze tříd 



 
 
 
Velikonoce na statku Třebíz 

Jednoho krásného školního dne jsem se třídou 
vyrazili na velikonoční exkurzi. Vyjeli jsme 
autobusem v osm hodin. Cestou jsme si povídali, 
prohlíželi si stromy, domy a poslouchali hudbu. 
Cesta trvala asi půl hodiny. Když jsme dorazili do 
vesnice Třebíz, našli jsme Cífkův statek. Na 
nádvoří jsme si prohlédli starobylé budovy, dali 
si svačinu a prohlédli si velikonoční výrobky 
(řehtačky, pomlázky, kraslice a další věci, které 
souvisí s českými Velikonocemi). Paní 
průvodkyně nás odvedla ulicí k sousednímu 

stavení na začátek prohlídky, kde už na nás čekal čeledín Kuba. Ten nás naučil zdravit po 
staru: Pozdrav Pánbůh! Dejž to Pánbůh! Přivítal nás na statku. Společně jsme zabouchali na 
vrata a přivolali pana rychtáře. Na chvíli jsem si myslela, že jsme v pohádce, ale ne, viděla 
jsem to na vlastní oči. Moc krásné budovy, 
kostýmy lidí. Všechno to bylo promyšlené, že 
mi to připadalo, jako by to byl nějaký film. 
Uvnitř velkého statku nás přivítala děvečka 
Anička a ukázala nám Moranu, pak nás 
provedla staročeskou kuchyní, dala ochutnat 
mazanec. Vyprávěla, jak se za starých časů 
vajíčka barvila. Například červené se barvilo 
v řepě a oranžové v cibuli. Za Aničkou přiběhl 
její mládenec s hodovačkou a společně nám 
vysvětlili, co znamenají jednotlivé barvy 
stužek, které se vážou na pomlázku. Pak jí dal 
perníkové srdce a ona jemu kraslici. Na malé 

stromky břízy jsme si navázali každý svou stužku.  Dál 
nám vyprávěli o Ježíši Kristu, o dalších zvycích a 
tradicích a o jídle, které se na Velikonoce peče. Pak jsme 
potkali postavu Masopustu, vyrobili si velikonočního 
beránka z keramiky a ovčího rouna. Mluvili jsme s panem 
farářem a nakonec nám bába družebná vyprávěla, jak za 
starých časů domlouvala sňatky a řekla nám příběh o 
Pasáčkovi vepřů a dceři statkáře. Nakonec jsme si ještě 
z truhly vzali drahokam pro štěstí. Moc se mi tam líbilo a 
myslím, že by se tam chtěl podívat každý.   
U nás na Ukrajině slavíme Velikonoce o týden později a 
trochu jinak. Místo beránka pečeme na Ukrajině pasku. 
Tu moje maminka upekla i pro paní učitelku na ukázku a 
ochutnání a moc jí prý chutnala. Taky malujeme vajíčka. 
Holky se ale pomlázkou nešupou.  

Liza Toruta, 5.A  
 

Zprávy ze tříd 



 
 
Přijali pozvání na radnici 
V minulém čísle Školního špióna jste si 
mohli přečíst o účasti našich hokejistů 
na turnaji v Kanadě. Jejich úspěchu si 
všimlo i vedení města, a tak zástupce 
týmu s trenéry a celou 7.H pozval pan 
starosta Rychtařík na radnici. Hokejisté 
se zúčastnili slavnostního poděkování, 
obdrželi dárky a zapsali se do pamětní 
knihy.   

 
Na podrobnosti jsme se zeptali jednoho z účastníků. 

 
Dne 30. 3. jsme vyrazili na radnici, kam nás pozval pan starosta. 
Doprovázel nás pan učitel Majer. U radnice nás přivítali naši 
trenéři Jan Trefný a Petr Grunt. K panu starostovi nás odvedla paní 
radní. U pana starosty jsme se posadili ke stolu a dostali jsme 
vodu. Chvíli jsme si povídali, pak dostali dárek a pak jsme šli ke 
zbytku třídy, který byl mezitím na prohlídce radnice. Když jsme 
se vraceli do školy, tak jsme hrozně zmokli.   

Adam Trefný, 6.H 

 
Máme rádi knížky  
Březen je měsícem čtenářů, připomínáme si také 
Světový den poezie, Mezinárodní den dětské knihy 
a v dubnu Světový den knihy. Zamýšleli jsme se 
nad knížkami a jejich místě nejen v našich 
knihovnách, ale též životech.  

7. A  
Milé knížky,  
přeji vám všechno nejlepší k vašemu dni. Ať vás pořád někdo 
čte a zachází s vámi hezky. Doufám, že vás stále čtenáři 
upřednostňují před elektronickými knížkami. Užijte si svůj 
den!  

Áďa Mráčková, 7. A 

 
Sedmáci konverzovali s Američany  
O hodinu angličtiny si žáci 7. třídy mohli vyzkoušet 
interakci se dvěma Američany. Prvním byl Brian z 
Wisconsinu, amatérský pilot a znalec českých reálií. 
Druhý videohovor vedl přímo do New Yorku, kde si 
musela přivstat studentka Emily, která žákům blíže 
přiblížila život velkoměsta. Pro řadu žáků se jednalo o 
první příležitost konverzovat s rodilým mluvčím, a i 
přes nervozitu řada z nich obstála.  

K. Bušek  

Zprávy ze tříd 



 
Těstovinový salát se povedl 
V úterý 4. 4.  šla polovina třídy 7.B do kuchyňky 
připravovat těstovinový salát, druhá polovina šla o 
týden později. Žáci pracovali ve čtyřčlenných 
týmech. Rozdělili si práci, kdo co bude dělat. Někdo 
krájel maso, jiný zeleninu, další měl na starosti 
správné uvaření těstovin, jiný dochucení.  
Nejdřív jsme si dali vařit vodu na těstoviny, potom 
si umyli a nakrájeli zeleninu (okurky, rajčata, 
papriky). Maso nakrájené na kostičky jsme 
okořenili a dali na pánvičku osmažit. Uvařené a 

vychladlé těstoviny jsme dali do misky se zeleninou, masem a trochou majonézy. Zamíchali, 
dokořenili, nandali na talíře a snědli. Salát byl výborný. Samozřejmě si po sobě všechny týmy 
umyly nádobí a uklidily kuchyňku.                                                                      Jiří Zach, 7.B  
 
Osmáci besedovali o vlivu médií 
Hodina etické výchovy v 8. A se nesla ve znamení besedy na téma: „Média a jejich vliv na 
člověka.” Jaké názory ve třídě zazněly?  

V. Mrkvík: „Podle studií se současný člověk v jeden den z novin New York Times dozví 
stejně informací jako člověk v minulosti za celý svůj život.“ 

 

N. Dolejšová: „Lež a pravda jsou zde jako totožná dvojčata, která nikdo nerozezná.“ 
 

M. Hrodková. „Z médií se můžeme dozvědět nové informace o světě.“ 
 

B. Kabelová: „Všechny zprávy nejsou pravdivé, ale když je vidíme často a ve více mediích, 
můžeme jim začít věřit.“ 

 

J. Polák: „Ačkoliv by média měla být nestranná, není tomu tak. Jsou skvělým nástrojem 
propagandy a tedy, kdo ovládá media, ovlivňuje veřejné dění.“ 

 
9.A se výtvarného umění nebojí  
V rámci výtvarné výchovy jsme 30. března navštívili 
Galerii Benedikta Rejta. Zúčastnili jsme se programu k 
výstavě Konstruktivní tendence. Výstava představuje 
rané období tohoto druhu umění mezi lety 1964-1973. 
Mohli jsme si prohlédnout díla známých umělců, 

například 
Zdeňka 
Sýkory, 

Jiřího Koláře 
a Vladislava Mirvalda.  
Na konci výstavy jsme měli možnost si vyzkoušet 
Struktury Zdeňka Sýkory. Pomocí šesti elementů 
jsme si vytvořili vlastní strukturu. Výstava byla 
zajímavá a všem se moc líbila.  

Valentýna Emingerová a Petra Marešová, 9.A 

 

Zprávy ze tříd 



 

 
Příběhy našich sousedů  
     Naši školu oslovila společnost Post Bellum s nabídkou vyhledat a vyzpovídat vyhledaného 
pamětníka a zaznamenat z jeho života zajímavé vzpomínky. Oslovila jsem pár dětí, které měly 
zájem pamětníka vyhledat a jeho příběh natočit. Do projektu se přihlásilo tříčlenné družstvo 
z 8.H, a to Eliška Brůnová, Klárka Příhodová a Honzík Jenček.   
     Náročné bylo najít pamětníka. Z několika oslovených nakonec s natáčením a zveřejněním 
průběhu svého života souhlasila Eliščina babička, paní Jana Brůnová. A vyplatilo se. Obdrželi 
jsme instrukce, ukázky, dostali diktafon – vybrali jsme si ze čtyř nabízených forem záznamu 
příběhu audioverzi – a šlo se natáčet. Tím ale práce neskončila. Natočený materiál se musel 
zpracovat. Vybraly se pasáže k sestřihání.   

    Paní Brůnová vyprávěla o tom, jak se 
v Lounech sportovalo v minulém století za 
jejího mládí. O žádném ulejvání z tělocviku 
nebyla řeč. Sportovalo se převážně venku. 
Nejen v Lounech, ale i na dovolené s manželem 
a s dětmi. Měla štěstí, že trávili dovolenou a 
tréninky i s olympioničkou gymnastkou Věrou 
Čáslavskou.  
Výsledek si můžete poslechnout na 
https://www.pribehynasichsousedu.cz/. 
   
 

  Po pečlivé přípravě materiálů se jelo do Prahy. Konečná verze záznamu, 
doprovázená naším komentářem, se dělala v profesionálním natáčecím 
studiu.  Pak nastala snad nejobtížnější část projektu – příprava prezentace o 
natáčení.  
     Na 27. března bylo pozváno sedm týmů ze sedmi 
lounských škol do Vrchlického divadla, aby zde 
předvedly, s kým se seznámily, co natočily. Sama 
jsem byla překvapená, jak byly všechny týmy 

šikovné.   
    Do divadla byli 
pozváni i samotní 
pamětníci, rodiče a 
známí prezentujících, 

garantující 
pedagogové a široká veřejnost. Naši prezentaci musela celou 
uvést Eliška, protože Klárka s Honzou byli zrovna v Anglii. 
Ale ti natočili alespoň video, aby hosté poznali celý 
tým.  Součástí večera byla kulturní vložka s písničkami. 
Nakonec jsme byli pozváni na jeviště, dostali jsme text písně 
a celou jsme si ji zazpívali s ředitelem ZUŠ panem Novotným.  
     Bylo to nádherné odpoledne zakončené setkáním všech 
účastníků v kavárně divadla.   

  
                                                                 Ing. Marie Růžková, garantující pedagog  

Další zprávy 



 
 
Bavíme se se svými sousedy  
Já, Eliška Brůnová a Honza Jenček jsme se 
zúčastnili projektu s názvem „Příběhy našich 
sousedů.“ Spočíval v tom, že jsme si našli 
pamětníka a měli jsme za úkol natočit s ním 
rozhovor o jeho životě. Pamětník nám 
vyprávěl o tom, kde se narodil, jestli se třeba 
v průběhu svého života stěhoval, o škole a 
různých zážitcích. My jsme měli na výběr 
formu zpracování. Buď to mohlo být audio, nebo video, komiks či animace. My se rozhodli 
pro audio a musím říct, že to dopadlo výborně. Když jsme měli natočené vyprávění, dalším 
úkolem bylo vybrat téma, na jaké se bude výstup zaměřovat, a následně jet do Prahy do 
profesionálního studia vytvořit finální verzi výstupu. Spolu s tím jsme si měli připravit 
životopis a udělat prezentaci z fotek na závěrečné představení našeho pamětníka v divadle. Já 
a Honza jsme tam bohužel nebyli, protože jsme byli na zájezdu v Anglii, takže prezentaci 
musela zvládnout Eliška sama. S projektem nám po celou dobu pomáhala p. uč. Růžková.  

Klára Příhodová, 8.H  
Školní jídelna se nebrání výzvám 
 

Dne 23. března jsme společně se šéfkuchařem ze 
společnosti GASTROPOTRAVINY, která se řadí 
mezi naše dodavatele surovin do školní kuchyně, 
vařili Alpský knedlík plněný povidly a zalitý 
vanilkovou omáčkou.  
V ten den jsme spotřebovali neskutečných 40 kg 
kynutého těsta, na přídavek dalších 10 kg jogurtového 
těsta, 8 kg povidel a 5 kg vanilkového pudingu.  
Byla to výzva jak pro nás kuchaře, tak pro naše 
strávníky. Odměnou pro nás byla plná jídelna a 
spokojený výraz našich dětí. Těšíme se na další 
společnou výzvu!!!  

Tým školní jídelny  
Kuba Polák opět prokázal skvělé znalosti zeměpisu  
 
Po loňském zeměpisném úspěchu Kuby Poláka, kdy vyhrál krajské kolo (a virtuálně byl 
v republice na 12. místě, ale nepostupovalo se v kategorii do republikového kola), jsme letos 
jeli do Ústí s velkým očekáváním, zda Kuba potvrdí formu a postoupí na „republiku“. I přesto, 
že Kuba soutěžil proti o rok starším konkurentům, nakonec obsadil krásné 4. místo. Děkujeme 
Kubovi za krásnou reprezentaci a příští rok budeme držet palce.              Mgr. Michal Majer  
 

Ve středu 5. 4. 2023 se Zvídálkové s p. as. 
Drahovzalovou a p. uč. Švýcarovou vydali do Svazu 

tělesně postižených Louny, kde pro ně byla připravena 
Velikonoční dílna.  

 

Další zprávy 



  
 

 Přemýšlí paní Růžková o 
změně kariéry?  
Byli jsme svědky jejího kadeřnického 
umění. Vlastnoručně ostříhala paní 
učitelku Švýcarovou. Sami si můžete 
všimnout její krásné nové elegantní 
kadeře. Ustřižené vlasy p. uč. Švýcarové 
použila p. uč. Růžková k pokusům a prý 
dobře hořely!!!                                 9. A  

 
 

Umělá inteligence je úplně mimo!  
 
Umělé inteligence jsme se zeptali, jaké památky 
bychom měli v našem městě Louny navštívit. 
Uvedla, že v Lounách máme jít na hrad a zámek. 
Když jsme ji upozornili, že zrovna toto zde není, 
omluvila se a doporučila cisterciácký klášter. Dělala 
si z nás legraci?!                                                 P. B.  

 STOP INVAZI 
MRAVENCŮ 

 
S příchodem jara se v přízemí 

školy probudili k životu i nezvaní 
hosté - mravenci. Přítrž jejich 

řádění však učinily pohotové paní 
uklízečky a jejich spreje.      V. U. 

  

Učitelé jsou plni optimismu i po třídních schůzkách  

 

Jak ukazuje fotka od našeho nezávislého zdroje, učitelé ani po třídních schůzkách v 19 hodin 
nevypadali unaveně. Naopak, vyzařovala z nich spokojenost a neutuchající elán a jen neradi 
opouštěli školní prostory. Někteří nám dokonce do objektivu zamávali.                      N. Z.   

Bulvární příloha 



 
 
KDO MŮŽE ZA HROMADNÉ ÚMRTÍ V UČEBNĚ PŘÍRODOPISU?  
 

 
Bobík, Amy, Samanta … i to byla jména těch, 
kteří v přírodopisně zahynuli. Žáci 7.A si takto 
pojmenovali sazenice rajčat a paprik, které si 
vypěstovali ze semínek při hodině praktických 
činností. Zatímco jedni tvrdí, že na vině je 
nedostatek závlahy, jiní naopak přisuzují smrt 
nebohých rostlinek přelití. Protože však 
nebyla provedena pitva, zůstává tato záhada 
navždy neobjasněná.  

N. S. 
 

VYDĚŠENÍ DEVÁŤÁCI!!! 
Ani po přijímacích zkouškách nemají žáci devátých 
ročníků ve škole klid. Učitelé po nich stále chtějí, aby 
chodili do školy, a dokonce aby se učili!!! Jako by 
snad budoucí studenti středních škol neměli nárok na 
volno po vyčerpávající přípravě na přijímačky. 
Ověřovali jsme tedy u některých vyučujících, zda 
berou na deváťáky ohledy. Naše zjištění bylo ještě 
horší než očekávání. Vyučující totiž říkají deváťákům, 
že se budou muset učit i na středních školách! Prostě 
skandál!!!                                                             J. U.  

 
 
 
 
 
 
 

NA NAŠÍ ŠKOLE SE TOČILY FILMY  
 
31. 3. 2023 se v naší škole sešly hned tři skupinky filmařů. Týmy 
složené ze žáků 6.H si musely ve velmi krátké době poradit 
s přípravou scénáře, výrobou kulis, dekorací, rekvizit, ale i 
samotných herců. V rámci výtvarné výchovy 
jim totiž paní učitelka Elbelová zadala za úkol 
natočit krátký animovaný film na téma 
„Velikonoce“. Na všechny tři filmy, které 
vznikly během 90 minut, se můžete podívat na 
facebooku školy.                                     B. M. 

Bulvární příloha 

HÁZEL JÍDLEM, ALE TREST NEDOSTAL! 
Marek Mráz z 8.H se tentokrát vyhnul poznámce. 

Vyhazoval totiž palačinku na pánvi se svolením 
paní učitelky Rígrové při praktických činnostech. 



 
 
        V hlavní roli česnek  

Devatenáctý duben je označen jako Mezinárodní den česneku. Tuto 
významnou informaci jsme nemohli nechat bez povšimnutí a česneku jsme 
v devátých třídách věnovali celou hodinu slohové výchovy. Česnek se stal 
hlavním mediálním hrdinou různých slohových i literárních 
útvarů.                                                                                                J. Š.  

Z obsahu časopisu Česnek vybíráme:  
Šokující zprávy -  Česnek z města Louny je pohřešovaný a obviněný z krádeže!  
V úterý 18. 4. 2023 okolo 13. hodiny vykradl Česnek z Lounska známý podnik s názvem 
Babiččiny potraviny. Napáchal škodu přes 10 tisíc Kč. Od té doby ho nikdo nespatřil. 
Naposled měl na sobě zelené kalhoty a hnědý klobouk. Hrozí mu nejméně 10 let za 
mřížemi.                                                                                                                     Adam V.  

  

Pohádka  - Česnečka  
Za devatero horami a žádnou řekou žila princezna z Česnekového království. V celém 
království byl česnek velmi oblíbený, ale princezna ho nenáviděla. Její otec, král 
Česnekového království, ji poslal na převýchovu ke třem sudičkám, protože už nesnesl její 
neustálé stěžování. Jednou, když byla princezna sama doma, uslyšela cinkání. Když 
objevila, co to způsobuje, nemohla uvěřit svým očím. Dva malí skřítci vařili polévku. 
Princezna chtěla ochutnat a oni ji nalili polévku do misky. Princezna žasla a zeptala se: „Co 
to je za výbornou polévku?“ Skřítci odpověděli: „To je přece česnečka.“ Princezna se velmi 
podivila, hned běžela do hradu za svým tatínkem a ohromila ho svým sdělením: „Tatínku, 
ten česnek je ale výborný!“ A od té doby ho vyžadovala každý den.                      Jenda N.  

 
Nabídnete práci? Profesní životopis   
Jmenuji se Česnek. Narodil jsem se 17. 1. 2000 a 
bydlím na poli pod hlínou. Mám dva sourozence, 
Žanet a Rostislava. Vystudoval jsem základní a 
střední školu a umím spoustu jazyků, například 
uruguayštinu nebo němčinu. Momentálně studuji 
vysokou školu se zaměřením kuchař a pomocná 
síla v kuchyni.   Můj zdravotní stav není nic moc, 
ale pokud budu přijat, pokusím se pracovat co 
nejlépe a nejdéle.                                  Lukáš J.  

 Trocha poezie nikoho nezabije  
Česnek, co v dáli čeká  
neví, kam dříve se vydá  
lásku svoji hledá.  
 

Nese jméno Cibulečka.  
Sní o ní přes den, v noci  
posedlý je jí Česnek smutný.  
   

Však smutný je,  
protože si ho nevšímá  
Cibulka chodí s Fazolkou do kina.  
   

Česnekové stroužky padají  
nešťastnou láskou zasažený.   

Natka L.  

 
časopis Česnek vydává:  
Mgr. Jana Švýcarová  

 
Dnešní drby v naší kuchyni  - Módní katastrofa!  
Dnes jsme zastihli Česnek na červeném koberci! Samozřejmě s kým jiným než s Cibulí. 
Nejpikantnější však bylo, že Cibule přišla celá oloupaná a měla jenom jednu velmi, velmi 
průsvitnou slupku. Po jejím boku byl ale velmi, velmi obalený Česnek. Avšak to nejhrůznější 
bylo to, že mu chyběl jeden stroužek. Můžeme se jenom domnívat, co se těmto chudinkám 
stalo…                                                                                                                                                         Matěj K. 

Časopis Česnek 



 
 
NAŠE ANGLICKÉ PUTOVÁNÍ  
Jeden březnový týden jsme si zpestřili pobytem v Anglii. Vyrazili 
jsme v šestnáctičlenné skupině, viděli nevídané, slyšeli neslýchané a 
neviděli, co jsme vidět měli – jojo, Bílé útesy nám zahalila mlha hustá, 
že by se dala krájet.  
Anglie nás přivítala typickým počasím – pršelo, pak pršelo míň, 
následovala průtrž mračen, objevil se nenápadný paprsek sluníčka, 
který vzápětí odfoukl vítr. Ve zkratce to byl déšť, sluníčko, déšť, déšť, 
vítr, liják, vítr a déšť. Ale nás to neodradilo a vrhli jsme se do 
objevování anglických krás. Doporučené pláštěnky jsme samozřejmě 

nikdo neměli.  
Průvodkyně – sympatická, 
flexibilní, se smyslem pro organizaci, stres 
zvládající, ano, tak přesně taková naše průvodkyně 
Rita nebyla. Připravila nám několik stresových 
situací, při kterých jsme zjistili, že jsme připraveni 
do života a umíme si poradit v každém okamžiku, 
že Londýn můžeme proklusat a hledáním toalet 
strávit i několik dlouhých minut, hodin, prostě dost 
času.  Nejoblíbenější pokyn – „Ke zdi!“ nám bude 
znít v uších ještě dlouho. K srdci si bereme radu, že 
když je nám v životě zima, přioblékneme si 
pyžamo.  

Co jsme během pobytu zjistili? Je nutné se vždy držet vlevo. Kdo nezažil špičku v londýnském 
metru, neví, jak se cítí sardinky v plechovce. Pokud mají rodiče pocit, že se nám doma povalují 
neuklizené věci, pošleme je do londýnské rodiny, aby se přesvědčili o opaku. Toasťák se 
slaným máslem a marmeládou může být také dobrá snídaně. Rozčilený Angličan mluví fakt 
dost rychle a porozumět mu a vysvětlit vzniklou situaci je vážně fuška, ale dali jsme to.  
A naše zážitky? Londýn jsme okoukli z ptačí perspektivy z London Eye, viděli zajíždět 
královskou poštu vezenou koňským spřežením do Buckihgamského paláce, slyšeli odbíjet Big 
Ben. Pořídili jsme několik selfíček s VIPkama 
v museum Madame Tussauds. Historii 
prozkoumali ve Stonehenge a Winchestru. 
Královské sídlo jsme mezi kapkami deště 
protančili ve Windsoru. Rozplývali se nad 
veverkami v Hyde parku a zkusili štěstěnu v kasinu 
v Brightonu, kde jsme si i zvládli vypláchnout boty 
mořskými vlnami. Případné budoucí studijní cesty 
jsme si prošli v Oxfordu a nechyběly ani velmi 
očekávané nákupní chvilky.  
Během celého týdne jsme byli mokří, unavení, ale 
i přesto jsme si největší zálibu našli ve vzájemném postrkávání a častým hraním si na opičky, 
pojďme, budeme na sebe skákat, ať nás úči stokrát, tisíckrát napomenou, ať to neděláme…. 
Ale nejdůležitější je, že jsme byli spolu, poznali život v anglických rodinách, spoustu nových 
míst a vrátili se plní dojmů a nových zážitků. Bylo to prostě fajn.  

Účastníci zájezdu  

Zahraniční zájezd 



 

Žáci se utkali v plaveckých závodech 

Dne 5. 4. 2023 se uskutečnil 2. ročník plaveckých 
závodů, kde si své plavecké dovednosti poměřili 
žáci 3. a 4. ročníků. Všem plavcům náleží obrovská 
pochvala. Poděkování patří také těm, kteří mi 
pomohli s organizací: M. Majerovi, N. Honkové, H. 
Kosinové, I. Kabourkové a žákyním 5.B M. 
Kabelkové, M. Krebsové a E. Hrdličkové. Již se 
těším na třetí ročník.  

 Vaše Zuzana Šedivá   
PRSA  KRAUL  
Černá Stella 25:29 Sekava Ondřej 17:60 
Sekava Ondřej 25:60 Černá Stella 22:55 
Havrda Kryštof 28:35 Havrda Kryštof 22:92 
Holeček David 29:52 Koblížková Aneta 23:36 
Černá Barbora 30:17 Holeček David 23:85 

 
Velikonoční laťka potvrdila výbornou fyzičku našich žáků 
 

5. dubna jsme se vydali porovnat síly ve skoku 
vysokém na jubilejní 20. ročník Velikonoční laťky 
do Postoloprt. Školu reprezentovali mladší žáci: 
Ondra Sázavský (7.H), Dominik Stejskal (7.H) a 
Kája Dao (7.B). Mladší žákyně: Eliška Šašková 
(7.H), Monika Hrbková (7.A), Veronika 
Čáslavková (7.A). Starší žáci: Matěj Svoboda 
(9.A), Petr Vondráček (9.A), Michal Kricner 
(8.A). Největších úspěchů dosáhli Monika 
Hrbková, která svoji kategorii vyhrála, Kája Dao, 
který skončil 4., a Matěj Svoboda, který byl 6. ve 

starších žácích. Sportovcům děkujeme za reprezentaci.  
Mgr. Michal Majer  

 

 

V dubnu se rozběhla příprava vybraných žáků, kteří se 
připravují na účast v Dopravní soutěži mladých cyklistů - 
BESIP. 
 
 

Už jste začali trénovat na Olympijský běh? 
 

Ve středu 21. 6. 2023 se 
uskuteční celoškolní 

závod v běhu areálem 
školy.  

 

Zprávy ze sportu 



 

  

Nelehký úkol dostali žáci 8. H. Paní učitelka Mráčková jim 
zadala, aby vytvořili haiku. Tato forma japonské poezie má 
dané schéma – jde o trojverší s počtem slabik: 5 – 7 – 5. 
Tematické zaměření básní je příroda. Dvě ukázky napsala p. 
uč. Švýcarová:  
 
               Sněženka v trávě             Motýlí křídla  
               trpělivě vyčkává              jemná jako hedvábí  
               na pokyn jara                   chytíš do dlaní  
 
Jarní poezie, 5.B  
 
V rámci Světového dne poezie jsme se nezabývali pouze 
recitací básní. Stali se z nás i zdatní básníci. Ve třídě 5.B se 
při veršování zaměřili na Velikonoce.   
 

Viděl jsem na poli zajíčka, 
měl barevná očička. 

Šel si koupit mrkvičku, 
zapomněl však taštičku. 

Králik J. 
 

Na poli skáče zajíček, 
nese si, nese košíček. 
Za ním hopsá zajíček. 

Volá: „Co je to ten košíček?“ 

Krakešová K. 
 

Velikonoční zajíček, 
nese si hodně vajíček. 
Nese si je v košíčku, 

dám mu za něj mrkvičku. 
Izera L. 

  Vajíčka se kutálí, 
kutálí se po stráni. 

Přikutálí-li se k nám, 
radost přinesou i vám. 

Pechánek L. 
 

  Když se v noci kluci ztratí, 
z gatí tahaj baterky. 

Všechno vidí, nic neztratí, 
skáčou jako veverky. 

Černý Š. 
 

  Zajíc běží po pasece, 
utéct jí však nemůže. 
Paseka se na něj vrhá, 

ale on se v trávě schová. 
Kuchařová K. 
 

                                                                                                       
 
 
                                                                                                       Fantazii žáci 5. B prokázali  
                                                                                                       též při tvorbě komiksů.  

Literární tvorba 

autor obrázku: Laura Zápotocká, 6.H



                                   
                                                                               Toto desetiletí zpracovávala 8.B s paní učitelkou Trkovskou 
4. desetiletí (2002 - 2011)                                                    
V roce 2002 celou republikou otřásly povodně. I naše se škola zapojila do sbírkové akce na 
pomoc postiženým oblastem. V zimním období musely být vyhlášeny chřipkové prázdniny, 
neboť 262 žáků a 10 pracovníků školy onemocnělo.  
Ve školním roce 2003/4 byl do osnov zaveden staro-nový předmět – branná výchova. Budova 
školy dostala nová okna. Paní učitelka Kuďousková byla navržena na ocenění Zlatý Ámos. 
Běžel se běh Terryho Foxe a do kina se šlo na žhavou novinku – Pána prstenů.  
V roce 2004/5 žáci pod vedením paní učitelky Žuravnyové vyhráli soutěž O nejlepší model 
nově vznikajícího Zahradního města. 1. dubna zahájila školní jídelna výdej dvou druhů obědů. 
Školní rok zakončila akademie v divadle pod heslem „Ten umí to a ten zas tohle“.  

9. září 2005 bylo slavnostně otevřeno nově 
zrekonstruované hřiště na pozemku školy. 
Nechybělo přestřižení pásky, projevy 
významných osobností či štafetový běh žáků. V 
nadcházejícím školním roce se započalo s 
vysazováním stromků vedle hřiště.  Byly tak 
položeny základy 
dnešního arboreta. Škola 
vyhlásila soutěž o 
nejlepší návrh na logo 
školy. Z této soutěže 
vzešlo logo s pastelkou, 
které v upravené podobě funguje dodnes.  

Od roku 2006 žáci pravidelně vyjížděli do hlavního města v rámci projektu Praha. V roce 2007 
přijala škola vzdělávací program “Moje škola“. Dle nových požadavků ministerstva ho 
sestavili sami učitelé po mnohahodinové práci. Usilovně pracovali také dělníci, kteří na 
budově školy vyměňovali další stará okna za okna plastová. 
  

V září 2008 došlo k novému přerozdělení žáků do tříd, a to podle jejich prospěchu. Cílem bylo 
zvýšit efektivitu vzdělávání všech skupin žáků, zejména díky možnosti upravit tempo výuky. 
Během prvního roku byli žáci s novým uspořádáním spokojení, jak ukazovalo dotazníkové 
šetření mezi žáky. Z dlouhodobého hlediska se však 
model ukázal problematický zejména v oblasti sociálních 
vztahů a motivace žáků.   
Od školního roku 2009/10 jsou kroniky školy psané a 
nádherně zdobené rukou nové školní kronikářky paní 
učitelky Ireny Matouškové. O krásnější a zajímavější 
prostředí se snažila také škola. Došlo k rekonstrukci šaten 
a sprch u tělocvičny. V učebnách školy se objevilo 
prvních pět interaktivních tabulí. Kosmetickou změnou 
prošel také název školy. Museli jsme se rozloučit s 
názvem 3. ZŠ Louny (ačkoli v běžné řeči stále mluvíme o 
„trojce“) a přivítali jsme název nový „ZŠ Louny, 28. října 
2173 p.o.“.  

            Mgr. Jana Elbelová  
  

Seriál o historii školy 

2.B v roce 2009 vysadila tis 



 

 

Kalendář akcí 



 

 

                              Karolína Pávková, 5.A                                              Rosťa Petrus, 7.A 

                              Alenka Chvojková, 2.B                                           Adéla Ševčíková, 9.A 

Výtvarná tvorba 


